
 
 
 

 
 

 

Folketingets Lovsekretariat 

Medlem af Folketinget Pernille Rosenkrantz-Theil (S) har d. 13. september 2016 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 1416 til social- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res. 

Spørgsmål nr. S 1416: 

”Hvorfor mener ministeren, at det er en god ide at afskaffe tilskuddene »Særtilskud til 

Københavns Kommune« og »Københavns Kommunes sociale indsats over for stof-

misbrugere«, der går til drift af blandt andet en række misbrugstilbud, botilbud til unge 

sindslidende og natcafé for hjemløse, når satspuljepartierne i en årrække har arbejdet 

for flere permanent driftstilskud og færre puljeordninger med midlertidige tilskud, fordi 

det sikrer en bedre hjælp og støtte til dem, der har brug for det?”  

Svar: 

Det er korrekt, at regeringen har foreslået, at de to særtilskud ”Særtilskud til Køben-

havns Kommune” og ” Københavns Kommunes sociale indsats over for stofmisbruge-

re” føres tilbage til satspuljen. 

 

Særtilskuddene til Københavns Kommune bliver givet  uden specifikke bindinger og 

dermed med begrænsede muligheder for at følge op på anvendelsen af midlerne. 

Regeringen ønsker så vidt muligt at anvende satspuljemidlerne til målrettede, effekt-

fulde initiativer, som det er muligt at følge op på.  

 

Det bemærkes, midlerne fra særtilskuddene fortsat vil indgå i satspuljen og dermed vil 

blive prioriteret til udsatte grupper. 
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